
Protokół Nr 4.2023 

posiedzenie komisji stałych Rady Gminy Górzyca  

24 kwietnia 2023 r.  godz. 15
00

. 

 

 

Przewodniczący posiedzenia Krzysztof Bańka otworzył wspólne posiedzenie 

komisji stałych rady. Powitał wszystkich uczestników posiedzenia komisji. 

 

Przewodniczący poinformował, że w posiedzeniu udział wzięły niżej 

wymienione komisje:  

  

1) Komisja Rewizyjna (obecnych 4 członków na skład osobowy 4); 

2) Komisja Skarg, Wniosków i Petycji (obecnych 2 na skład osobowy 2)  

3) Komisja Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej (obecnych         

4 członków na  skład osobowy 4) 

4)  Komisja Sfery Socjalnej (obecnych 4 członków na skład osobowy 4). 
 

Porządek obrad: 

 

1. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I.7.2018 Rady Gminy 

Górzyca z dnia  20 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, 

Wniosków i Petycji. 

2. Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII.46.2019 Rady Gminy 

Górzyca  z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie zarządzenia poboru podatków 

w drodze inkasa oraz wyznaczenie inkasentów i określenia wysokości ich 

wynagrodzenia. 

3. Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

4. Projekt uchwały w sprawie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej Gminy 

Górzyca w 2022 roku. 

5. Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 

2023 r. Nr XLIV.244.2022 z dnia 30 grudnia 2023 r. 

6. Projekt uchwały w spraw zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Górzyca na lata 2023-2029. 

7. Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy                        

w Gorzycy za rok 2022. 

8. Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy                      

za 2022 rok oraz realizacja świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego                    

i programu 500+. 

9. Wolne wnioski i informacje. 
 

Ad. 1 



Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr I.7.2018 Rady Gminy Górzyca             

z dnia 20 listopada 2018 r. w sprawie powołania Komisji Skarg, Wniosków                    

i Petycji. 

 

Projekt uchwały przedstawił i omówił Przewodniczący Rady Gminy Krzysztof 

Bańka i poinformował, że  radny Michał Bieniowski wybrany w wyborach 

uzupełniających do Rady Gminy na najbliższej sesji złoży ślubowanie i obejmie 

funkcję radnego Rady Gminy Górzyca. Przewodniczący poinformował, że  

również skład Komisji Skarg , Wniosków i Petycji musi zostać uzupełniony. 

Przewodniczący Rady zapytał czy pan Michał Bieniowski wyraża zgodę na 

pracę w ww. komisji? 

 

Pan Michał Bieniowski wyraził zgodę. 

 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że jest konieczność wyboru 

Przewodniczącego Komisji.  

Radny, członek Komisji Skarg, wniosków i Petycji Krzysztof Krupa wskazał 

radnego Ireneusza Grzesiak do pełnienia funkcji Przewodniczącego komisji. 

Radny Ireneusz Grzesiak wyraził zgodę.  

 

Brak dalszej dyskusji. 

 

Opinia Komisji Skarg, Wniosków i Petycji w obecnym składzie jest pozytywna: 

2 głosy „za”. 

 

Ponadto skład komisji spośród siebie wskazał radnego Krzysztofa Krupa do 

pełnienia funkcji Zastępcy Przewodniczącego, który wyraził na to zgodę. 

 

Ad. 2 

Projekt uchwały w sprawie zmiany uchwały Nr VII.46.2019 Rady Gminy 

Górzyca z dnia 26 kwietnia 2019 r. w sprawie zarządzenia poboru podatków w 

drodze inkasa oraz wyznaczenie inkasentów i określenia wysokości ich 

wynagrodzenia. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Inspektor ds. podatków, opłat                          

i funduszy strukturalnych dla rolnictwa Anna Poberecka. 

 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w 

głosowaniu jawnym, pozytywna: na obecnych na posiedzeniu 4 członków ze 

składu komisji – 4 głosy „za”. 

 



Ad. 3 

Projekt uchwały w sprawie podwyższenia kryterium dochodowego 

uprawniającego do korzystania z pomocy społecznej przez osoby objęte 

rządowym programem „Posiłek w szkole i w domu” na lata 2019-2023. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej Edyta Danicka. 

 

Radna Janina Bryl zapytała o wysokość kryterium dochodowego 

kwalifikującego do tej formy wsparcia? 

Kierownik OPS odpowiedziała, że kryterium dochodowe kwalifikujące do tej 

formy pomocy przedstawia się następująco: 

- osoba samotnie gospodarująca – 776 zł x 200%; 

- osoba w rodzinie – 600 zł x 200%. 

 

Brak dalszej dyskusji. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym, pozytywna: na obecnych 

na posiedzeniu 4 członków ze składu komisji – 4 głosy „za”. 

 

Ad. 4 

Projekt uchwały w sprawie Oceny Zasobów Pomocy Społecznej Gminy 

Górzyca w 2022 roku. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Kierownik Ośrodka Pomocy 

Społecznej Edyta Danicka. 

 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym, pozytywna: na obecnych 

na posiedzeniu 4 członków ze składu komisji – 4 głosy „za”. 

 

Ad. 5 

Projekt uchwały w sprawie zmiany Uchwały Budżetowej Gminy Górzyca na 

2023 r. Nr XLIV.244.2022 z dnia 30 grudnia 2023 r. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w 

głosowaniu jawnym, pozytywna: na obecnych na posiedzeniu 4 członków ze 

składu komisji – 4 głosy „za”. 



 

Ad. 6 

Projekt uchwały w sprawie zmian Wieloletniej Prognozy Finansowej Gminy 

Górzyca na lata 2023-2029. 

 

Projekt uchwały przedstawiła i omówiła Skarbnik Gminy Beata Gołębiowska. 

 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Rozwoju Gospodarczego i Gospodarki Komunalnej w 

głosowaniu jawnym, pozytywna: na obecnych na posiedzeniu 4 członków ze 

składu komisji – 4 głosy „za”. 

 

Ad. 7 

Sprawozdanie z działalności Środowiskowego Domu Samopomocy w Gorzycy 

za rok 2022. 

 

Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Środowiskowego Domu 

Samopomocy Edyta Danicka. 

 

Brak dyskusji. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym, pozytywna: na obecnych 

na posiedzeniu 4 członków ze składu komisji – 4 głosy „za”. 

 

Ad. 8 

Sprawozdanie z działalności Ośrodka Pomocy Społecznej w Górzycy za 2022 

rok oraz realizacja świadczeń rodzinnych, funduszu alimentacyjnego i programu 

500+. 

 

Sprawozdanie przedstawiła i omówiła Kierownik Ośrodka Pomocy Społecznej 

Edyta Danicka. 

 

Radny Krzysztof Krupa zapytał jak została rozliczona wypłata zasiłku 

węglowego dla mieszkańców Osi8edla Kwiatowego, którzy korzystają z 

ogrzewania mieszkań z kotłowni osiedlowej? 

Kierownik OPS odpowiedziała, że wypłata zasiłku dla mieszkańców Osiedla 

Kwiatowego była konsultowana z Ministerstwem. 

 

Radny Krzysztof Krupa zapytał czy można skontrolować zasadność wypłaty 

tego zasiłku? 

Wójt odpowiedział, że zgodnie interpretacją ustawodawcy ustawa kwalifikuje tę 

grupę również do otrzymania zasiłku węglowego. Wypłata zasiłku dla 



mieszkańców Osiedla była dokładnie konsultowana z Ministerstwem, przepisy 

regulują te kwestie i nie ma możliwości kontroli w tym zakresie. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że pracownicy Ośrodka Pomocy Społecznej 

informowali mieszkańców Osiedla o prawie do otrzymania przez nich tego 

zasiłku, czy nie jest nadinterpretacja przepisów? 

Kierownik OPS odpowiedział, że mieszkańcy Osiedla zostali powiadomieni                   

o prawie do otrzymania przez nich zasiłku węglowego, nie jest to przekroczenie 

uprawnień. Wszystkie aspekty związane z wypłatą tego zasiłku były 

konsultowane z Ministerstwem, ponieważ przepisy tej ustawy były zmieniane             

i wprowadzały coraz to inny kryteria. 

Kierownik OPS poinformowała, że na sesji udostępni radnym wszystkie 

uzgodnienia i wytyczne Ministerstwa na podstawie który to zadanie było 

realizowane. Wypłata dodatku węglowego była ogromnym zadaniem nie tylko            

z powodu wysokości budżetu, ale przede wszystkim włożonej pracy przez 

pracowników Ośrodka. 

 

Kierownik OPS powiedziała, że wypłata zasiłku węglowego była dokonywana 

na podstawie złożonej deklaracji. Ustawa sukcesywnie wprowadzała zmiany               

w swojej treści wprowadzając coraz to inne interpretacje i uprawnienia. Zasiłki 

wcześniej były wypłacane dla rodziny, późniejsze zmiany spowodowały 

uprawnienia do zasiłku dla gospodarstwa domowego na podstawie 

oświadczenia. Również w zakresie źródła opału wystąpiły zmiany. 

Kierownik poinformowała, że zapowiedziana została już kontrola kompleksowa 

Ośrodka. 

 

Radny Ireneusz Grzesiak stwierdził, że wypłata zasiłków węglowych to trudny 

temat, ustawa była niedoskonała, co było widać po wprowadzanych 

nowelizacjach i jego zdaniem pracownicy informując mieszkańców Osiedla 

nadinterpretowali przepisy. 

 

Kierownik OPS jeszcze raz poinformowała, że na sesji udostępni radnym 

wszystkie interpretacje i prowadzoną korespondencję z Ministerstwem 

dotyczącą wypłaty dodatku węglowego. 

 

Brak dalszej dyskusji. 

 

Opinia Komisji Sfery Socjalnej w głosowaniu jawnym, pozytywna: na obecnych 

na posiedzeniu 4 członków ze składu komisji – 4 głosy „za”. 

 

Ad. 9 

Wolne wnioski i informacje. 

Brak.  



Z uwagi na wyczerpanie porządku obrad i brak dalszej dyskusji Przewodniczący 

zakończył posiedzenie. 

 

Na tym protokół zakończono. 

Protokołowała Grażyna Markowska. 
 


